

# REFERAT

Peder Skrams Gruppe, Grupperådsmøde 2018

Sted: Paradishytte, Paradisvejen 62, 8600 Silkeborg

Søndag den 25. februar, kl. 10.



- a. Valg af dirigent – Kristian blev valgt.  
Valg af referent – Marie blev valgt.
- b. Beretning fra bestyrelsen ved Pia – ligger på hjemmesiden i sin fulde længde til frivillig læsning. Emnerne var:
  - Nyt medlemssystem
  - Vi er lidt længe om at svare på mail osv, da vi har travlt fordi vi har fået
  - Mange nye medlemmer – selv i dette vinterhalvår. Det er helt vildt!
  - ØB er gået godt. Vi er lidt spændte på, hvad fremtiden bringer.
  - Vi har fået penge til nye telte af Sparekasse Kronjylland.
  - Vi har i vinter mistet Ulla Klavsen, som har lagt et stort stykke arbejde i vores gruppe gennem mange år. Vi sender vores tanker til hende.
  - Vi har fået 140.000 kr. fra Horsens Kommune (med betingelser). Mere herom senere.
  - Beretningen er godkendt af grupperådsmødet.

Beretning fra ledergruppen ved Mogens - ligger på hjemmesiden

- Mogens gennemgår årets arrangementer med billeder af jeres skønne unger på skærmen og hyggelige anekdoter.
  - Beretningen er godkendt af grupperådsmødet.
- c. Fremlæggelse af årsregnskab for 2017 til godkendelse - ved Pia, da Marianne er på en velfortjent ferie.
    - Der er en stigning i medlemskontingentet, da vi en del flere medlemmer.
    - Medlems- og aktivitetstilskud fra Horsens Kommune er lidt mindre, da kommunen har omlagt deres tilskud.
    - Vi har tjent lidt mere på ØB-arrangement i år.
    - Spejdernes Lejr fylder en del i regnskabet på mange forskellige konti.
    - Varmesystemet er i stykker i styringen. Vi har i første omgang blevet enige om at styre det manuelt, men det har ikke været effektivt, så det skal vi have kigget på.
    - Der er spørgsmål til 15.000 kr., som er flyttet fra vores opsparing i forbindelse med Spejdernes Lejr. Vi undersøger, om det skulle være problematisk.
    - Regnskabet er godkendt af grupperådsmødet.

d. Behandling af indkomne forslag

- Salg af Ryvej 13, (Frysehuset) eller evt. nedrivning
- Betingelsen for at vi får penge fra Kommunen til nyt tag på hytten er, at vi i løbet af de næste to år afvikle 13'eren. Hvis vi lykkes med projektet, må vi finde plads til grejet indtil videre. Der er stort flertal for salg eller evt. nedrivning af 13'eren. Der er også stort flertal for at nedrive

huset, hvis salg ikke er muligt. Det grej, der står i 13'eren kan genhuses på lager hos Firmatransport helt gratis efter aftale med Line og Dennis (Daniellas og Dianas mor), som ejer Firmatransport.

- Tag på Skramsbo, projektleder søges
- Vi har brug for hjælp af forældre, der vil lægge tid i at få planlagt hvordan taget kan blive skiftet.
- Andreas, John Åge, Jeppe, Esben, Mai-Britt og Mads Gregersen melder sig. Mads indkalder til første møde.
- Rejse de sidste penge til tag.
- Vi får kun de 75% af Kommunen. Derfor skal vi have rejst nogle penge hurtigst muligt. Camma, Magnus, Marie og Pia melder sig til finansieringsgruppen.

e. Væsentlige beslutninger om gruppens fremtid herunder:

1. Fremlæggelse af gruppens udviklingsplan med hovedindsatsområder for indeværende år – ved Mogens.

*Planen er ikke fornyet, da al tid er gået med Spejdernes Lejr og det store benarbejde der lå omkring det.*

*Det er meget positivt, at Facebook-gruppen bliver brugt så meget til stort og småt. Der er god stemning i ledergruppen. Vi kender hinanden og hinandens kompetencer rigtig godt og nyder i høj grad hinandens og ungerne's selskab. Vi planlægger ikke i detaljer, men sørger for aktiviteter til de børn, vi har til møder og ture.*

*Der bliver lavet ny udviklingsplan til næste grupperådsmøde.*

*Udviklingsplanen er godkendt af grupperådsmødet.*

2. Beslutning i øvrigt om gruppens udvikling, spejderarbejde m.v.  
*Vi har ingen store planer i støbeskeen ud over at holde kursen.*
3. Vedtagelse af budget for 2018, herunder fastlæggelse af medlemskontingent – ved Pia.
  - Vi er meget forsigtige i forhold til ØB-arrangement, da vi ikke er sikre på noget, som helst.
  - Vi forventer at kunne søge de sidste penge hjem til taget, så det ikke går ud over gruppens øvrige budget.
  - Kontingentet ønskes uændret.
  - Vi har fået Mobile Pay, men må kun bruge det til småting.
  - Budgettet for 2018 er godkendt af grupperådsmødet.

f. Fastlæggelse af antallet af bestyrelsesmedlemmer.

*Grupperådet godkender 11 bestyrelsesmedlemmer.*

g. Valg til bestyrelse af:

1. bestyrelsesformand (2-årig post), kasserer og øvrige forældrerepræsentanter)

**Kasserer** (2 årig post): Marianne Sørensen. Ikke på valg.

**Forældrerepræsentant** (2 årig post): Mai-Britt Bruun. Ikke på valg.



**Forældrerepræsentant**, (2 årig post): Magnus Gislason. Ikke på valg  
**Forældrerepræsentant**, (2 årig post): Tommy Lorentzen. Er på valg.  
Ønsker at genopstille. **Valgt!**  
**Formand** (2 årig post): Pia Kjær Madsen. Er på valg. Ønsker at genopstille. **Valgt!**  
**Forældrerepræsentant** (2 årig post): Charlotte Høj. Er på valg. Ønsker ikke at genopstille.  
I stedet er valgt: **Mette Andersen (Magnes mor)**

2. unge

**Ungerepræsentant** (1 årig post) Rasmus Emdal. Er på valg. Er på valg.  
Ønsker at genopstille. **Valgt!**

3. ledere, herunder mindst 1 gruppeleder

*Forslag:*

Mogens Hede Jørgensen, gruppeleder **Valgt!**

Mads Gregersen, lederrepræsentant **Valgt!**

Nisse Bak, lederrepræsentant **Valgt!**

Kristian Thomsen, lederrepræsentant **Valgt!**

4. Suppleanter (1 årige poster)

Max Klavsén - Ønsker at genopstille **Valgt!**

Jeppe Møller - Ønsker at genopstille som 2. suppleant **Valgt!**

h. Dato for 1. bestyrelsesmøde efter grupperådsmødet.

**Den nye bestyrelse stikker hovederne sammen efter grupperådsmødet.**

i. Valg af gruppens to repræsentanter til korpset

**Mogens og Nisse er godkendt af grupperådet.**

j. Valg af gruppens fem repræsentanter til divisionsrådet

**Kristian, Rasmus, Mogens, Nisse og Marie er godkendt af grupperådet.**

k. Valg af revisor og revisorsuppleant, (1-årig post)

Revisor: Bo Laursen **Valgt!**

Revisorsuppleant: Per Nybye, ønsker at genopstille **Valgt!**

l. Orientering fra korpset

- **Korpset udgiver nye duelighedsttegn, som kan give arbejde med påsyingen.**
- **Korpset ønskede at sælge ud af sine hytter. Det fik de ikke medhold i, så selvom vi efterhånden er mange, kan vi stadig finde store hytter og lejrpladser, som vi kan nyde.**
- **Der arbejdes på en ny hjemmeside, som arbejder sammen med Medlemsservice. Den skulle gerne være oppe at køre i løbet af året.**

m. Beretning fra større arrangementer i gruppen

- Vi var mange voksne afsted. Det var luksus, men bestemt ikke spild.
- Vi er blevet opmærksomme at alle får lidt flere af de hurtige kalorier på turene, så vi ikke går kolde. Det gør både voksne og børn.

n. Eventuelt

- En forælder spørger til hvornår man må være lederassistent hos yngre spejdere. Gruppelederen gør opmærksom på, at der aldrig må være tale om forpligtelse. Mikro-miniledere har været så heldige at have assistentledere de sidste mange år og sætter stor pris på det. Det er dog helt centralt, at det er frivilligt.
- Ulrik og Andreas udtrykte stor ros til ledere og frivillige i gruppen for det store arbejde.

Østbirk den 6/3 -2018



Kristian Thomsen, dirigent



Pia Kjær Madsen, formand